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Dansk  Atletik  Forbunds  årsmøde  3.  Oktober  2015  

Brogaarden, Strib 
 

Beslutningsreferat 
Formand	  Karsten	  Munkvad	  bød	  forsamlingen	  velkommen	  til	  atletikkens	  årsmøde	  2015,	  og	  
rettede	  en	  særlig	  velkomst	  til	  3	  ungdomsledere	  fra	  projekt-‐	  og	  eventlederuddannelsen	  
Make	  Athletics	  Happen	  som	  var	  inviteret	  til	  årsmødet.	  	  
 
1. Valg af dirigent 
Willy	  Rasmussen	  blev	  valgt	  til	  dirigent	  af	  DAF	  årsmøde	  2015.	  	  
	  
2. Valg af stemmetællere 
Jesper	  Breum	  Eriksen,	  Kirsten	  Bergmann	  og	  Ulrich	  Engmark	  blev	  valgt	  til	  stemmetællere.	  	  
	  
3. Godkendelse	  af	  stemmeberettigede	  
Der	  var	  62	  deltagere	  i	  salen,	  heraf	  37	  stemmeberettigede.	  	  
	  
4. Formanden	  aflægger	  bestyrelsens	  årsberetning	  til	  godkendelse	  
Karsten	  Munkvad	  indledte	  med	  at	  mindes	  afdøde	  fra	  atletikken	  i	  årets	  løb;	  Arne	  Stigsen,	  
Anne	  Iversen	  og	  Erik	  Thomsen.	  	  	  
Af	  de	  mange	  tiltag	  i	  dansk	  atletik	  og	  motion	  er	  Skole	  OL	  et	  af	  de	  største	  i	  denne	  tid.	  
Projektet	  udvikles	  og	  vil	  fortsat	  vokse,	  og	  alle	  klubber	  opfordredes	  til	  aktivt	  at	  gå	  ind	  i	  
projektet	  med	  afholdelse	  af	  lokale	  Skole	  OL	  stævner;	  gerne	  flere	  klubber	  i	  samarbejde.	  Skole	  
OL	  er	  en	  oplagt	  mulighed	  for	  samarbejde	  med	  kommunen.	  GoRun	  sker	  i	  regi	  af	  
visionssamarbejdet	  med	  DIF	  og	  DGI	  ”Bevæg	  dig	  for	  livet”,	  og	  projektet	  vil	  foruden	  løb	  også	  
integrere	  motionsgang	  som	  aktivitet.	  Andet	  år	  af	  projekt-‐	  og	  eventlederuddannelsen	  Make	  
Athletics	  Happen	  starter	  nu	  til	  november,	  og	  alle	  klubber	  opfordredes	  til	  at	  bakke	  op,	  ved	  at	  
sende	  unge	  deltagere	  på	  MAH.	  	  
Første	  års	  afvikling	  af	  Copenhagen	  Half	  blev	  en	  succes.	  Senere	  i	  denne	  måned	  vil	  DAF	  byde	  
på	  værtskab	  af	  VM	  Halvmarathon	  2018.	  En	  mediebåret	  dopingskandale	  satte	  på	  mindre	  
positiv	  vis	  også	  sit	  præg	  på	  året.	  På	  den	  internationale	  scene	  blev	  Sebastian	  Coe	  valgt	  til	  ny	  
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IAAF	  præsident.	  Vi	  har	  i	  år	  også	  set	  atletikkens	  fantastiske	  rollemodeller	  –	  både	  på	  
eliteniveau	  med	  Sara	  Slott,	  som	  aktuelt	  er	  på	  forsiden	  af	  Idrætsliv	  –	  og	  for	  Masters	  med	  
Rosa	  Petersen	  i	  interview	  af	  Jan	  Gintberg	  på	  DR1.	  	  	  
Beretningen	  afrundedes	  med	  en	  stor	  tak	  til	  alle	  ude	  i	  foreningerne	  –	  for	  jeres	  indsats	  året	  
igennem.	  En	  stor	  tak	  for	  arbejde	  og	  indsats	  til	  alle	  ansatte,	  samt	  bestyrelsen	  og	  udvalg.	  Og	  
afslutningsvis	  takkedes	  Nordea-‐fonden	  for	  støtte	  til	  flere	  af	  forbundets	  projekter,	  og	  DIF	  for	  
troen	  på	  os.	  	  
	  
Af	  kommentarer	  til	  den	  mundtlige	  beretning	  var	  foruden	  stor	  ros	  til	  bestyrelse	  og	  stab	  for	  
iværksatte	  tiltag	  og	  fastholdelse	  af	  momentum	  efter	  VM	  halv	  2014,	  også	  en	  påmindelse	  om	  
at	  fokusere	  på	  baneatletikken,	  hvor	  der	  fra	  foreningsperspektiv	  ses	  nogle	  krisetegn,	  hvor	  
nogle	  klubber	  bl.a.	  savner	  en	  hjælpende	  hånd	  til	  den	  eksisterende	  klubatletik,	  for	  at	  se	  sig	  
rustet	  til	  nye	  medlemmer.	  Desuden	  opfordredes	  det	  til	  at	  øge	  fokus	  på	  det	  organisatoriske	  
arbejde	  i	  udvalgsregi.	  	  
Til	  ovenstående	  blev	  nævnt,	  at	  hele	  fastholdelsesprojektet	  Fremtidens	  Atletikmiljø	  og	  
træneruddannelsen	  har	  fokus	  på	  baneatletik,	  og	  i	  regi	  af	  Fremtidens	  Atletikmiljø	  blev	  i	  
foråret	  afholdt	  to	  konferencer.	  Flere	  anbefalinger	  både	  fra	  konferencer	  og	  analyserapporten	  
Fremtidens	  Atletikmiljø	  er	  dog	  pt.	  på	  stand-‐by,	  idet	  der	  mangler	  mandskabsmæssige	  
ressourcer	  til	  at	  løfte	  dem	  videre,	  på	  såvel	  stabs-‐	  som	  klubniveau.	  	  	  
Der	  blev	  spurgt	  til,	  hvorfor	  kravene	  til	  deltagelse	  ved	  internationale	  mesterskaber	  stod	  for	  
yderligere	  stramning,	  idet	  de	  i	  forvejen	  syntes	  høje.	  Stramning	  af	  krav	  skyldes	  til	  dels	  at	  
konkurrencen	  er	  blevet	  hårdere.	  Internationale	  krav	  handler	  ikke	  om	  resultater,	  men	  om	  
antallet	  af	  deltagelse	  i	  hver	  disciplin.	  Jakob	  Larsen	  meddelte	  dog	  at	  man	  vil	  være	  
opmærksom	  på	  problematikken,	  og	  nævnte	  at	  sportschefen	  kan	  dispensere	  for	  øget	  
deltagelse,	  såfremt	  økonomien	  tillader	  det.	  	  	  	  
Øget	  synlighed	  omkring	  masters	  blev	  efterlyst,	  bl.a.	  i	  forbindelse	  med	  international	  
stævnedeltagelse	  samt	  statistik	  for	  masters-‐løbere.	  Svar	  på	  den	  manglende	  statistik	  skyldes,	  
at	  DAF	  ikke	  opererer	  med	  personligt	  ID,	  hvilket	  gør	  statistik	  upålideligt	  ved	  
navnesammenfald.	  
Knud	  Høyer	  nævnte,	  at	  der	  planlægges	  	  udviklingskonference	  for	  masters	  den	  22.	  november	  
i	  Odense.	  	  	  	  	  
Beretningen	  blev	  enstemmigt	  godkendt	  af	  forsamlingen.	  	  
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Karsten	  Munkvad	  takkede	  Ernst	  Overby	  for	  sit	  mangeårige	  engagement	  og	  betydningsfulde	  
indsats	  i	  DAF,	  både	  i	  Teknisk	  udvalg	  og	  ikke	  mindst	  40	  år	  i	  forbundets	  dommeruddannelse.	  
Ernst	  blev	  hædret	  med	  DAF	  guldnål.	  	  	  
	  
5. Bestyrelsen	  fremlægger	  revideret	  regnskab	  til	  2014	  til	  godkendelse	  
Jakob	  Larsen	  fremlagde	  regnskab	  for	  2014	  med	  et	  tilfredsstillende	  resultat	  med	  reetablering	  
af	  positiv	  egenkapital,	  ikke	  mindst	  grundet	  VM	  Halvmarathon.	  Derudover	  er	  indkomster	  i	  
høj	  grad	  knyttet	  til	  eksterne	  midler.	  Besparelser	  på	  motionsområdet	  skyldes	  i	  høj	  grad	  
vellykkede	  synergieffekter	  på	  flere	  områder.	  Samme	  gælder	  for	  underforbruget	  på	  
administrationen.	  Afvigelse	  på	  arrangementer	  skyldes	  i	  vidt	  omfang	  omkostninger	  i	  
forbindelse	  med	  værtsskaber	  for	  internationale	  arrangementer,	  bl.a.	  U23NM.	  	  	  	  	  
Kvartalsregnskab	  er	  ikke	  retvisende,	  idet	  flere	  store	  poster,	  fx	  Skole	  OL	  ikke	  opererer	  med	  
periodiserede	  budgetter.	  	  
Se	  særskilt	  PP-‐præsentation	  for	  regnskab	  2014.	  	  
Regnskabet	  blev	  enstemmigt	  godkendt	  af	  forsamlingen.	  	  	  
	  	  	  
6. Status	  på	  Strategiplan	  2014-‐16	  
I	  årsmødematerialet	  er	  en	  skriftlig	  status	  for	  de	  8	  fokusområder	  og	  definerede	  mål,	  inklusiv	  
en	  procentangivelse	  af	  opnåede	  mål.	  For	  en	  række	  af	  målene	  angives	  ’utilfredsstillende’,	  
hvilket	  ikke	  for	  alle	  er	  en	  helt	  retfærdig	  angivelse,	  idet	  den	  manglende	  indfrielse	  kan	  skyldes,	  
at	  målet	  ikke	  er	  forfulgt	  pga.	  fx	  skifte	  af	  sportschef	  og	  nytilkomne	  projekter	  siden	  
strategiplanen	  blev	  vedtaget	  oktober	  2013.	  	  
Bestyrelsen	  fortæller,	  at	  der	  vil	  blive	  arbejdet	  videre	  med	  strategiplanens	  målsætninger	  det	  
næste	  år,	  og	  ved	  næste	  årsmøde	  fremsættes	  forslag	  til	  ny	  Strategiplan.	  	  	  
	  
7. Behandling	  af	  indkomne	  forslag	  
Forslag	  1:	  DAF	  love,	  afsnit	  1	  vedrørende	  ny	  organisationsmodel	  	  
Svend	  Lykkemark	  Christensen	  indledte	  med	  en	  præsentation	  af	  processen	  der	  har	  ledt	  frem	  
til	  det	  aktuelle	  lovforslag.	  	  
Ved	  gennemgang	  af	  de	  berørte	  paragraffer	  fremsatte	  Martin	  Roald-‐Arbøl,	  HvAM	  
ændringsforslag	  vedr.	  §12.4	  -‐	  §16:	  For	  komiteer	  vælges	  i	  lige	  år	  formand	  og	  et	  medlem,	  i	  
ulige	  år	  et	  medlem.	  Komiteer	  består	  af	  5-‐6	  medlemmer:	  Formand	  og	  2	  medlemmer	  valgt	  af	  
årsmøde.	  …Ved	  evt.	  vakante	  valgbare	  positioner	  udpeger	  bestyrelsen	  medlemmer	  til	  de	  
pågældende	  positioner	  efter	  indstilling	  fra	  den	  aktuelle	  komite.	  	  
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Karsten	  Munkvad	  konstaterede,	  at	  bestyrelsen	  fastholdt	  sit	  forslag.	  	  
Knud	  Høyer,	  LU	  anbefalede	  følgende	  tilføjelse	  til	  §16:	  ”…eller	  et	  udpeget	  medlem,	  som	  ikke	  
er	  medlem	  af	  en	  DAF-‐forening,	  kan	  ikke	  konstitueres	  som	  formand”.	  Bestyrelsen	  tog	  denne	  
ændring	  med	  i	  sit	  forslag.	  	  
Ændringsforslag	  af	  Martin	  Roald-‐Arbøl,	  HvAM	  blev	  sat	  til	  afstemning.	  Ændringsforslaget	  blev	  
med	  8	  stemmer	  ikke	  vedtaget.	  	  
Hans	  Christensen,	  GK	  Frem	  anbefalede	  følgende	  tilføjelse	  til	  §18:	  ”…i	  samråd	  med	  de	  
berørte	  komiteer…”	  Bestyrelsen	  tog	  denne	  tilføjelse	  med	  i	  sit	  forslag.	  
Herudover	  tilføjedes	  af	  redaktionelle	  ændringer	  i	  §12.7:	  ”valgte”	  og	  i	  §16:	  ”komiteer”.	  	  
Forslag	  1	  blev	  sat	  til	  afstemning	  med	  ovennævnte	  tilføjelser.	  	  
Forslaget	  blev	  enstemmigt	  vedtaget;	  4	  undlod	  at	  stemme.	  
	  
Forslag	  2:	  Dispensation	  vedr.	  forbundsmappe.	  Ny	  §18.3	  
Forslaget	  bortfaldt	  efter	  vedtagelse	  af	  forslag	  1,	  idet	  det	  omfattes	  i	  §20.2	  –	  20.3	  heri.	  	  
Forslag	  3:	  §19.1.1	  	  	  
Forslaget	  bortfaldt	  efter	  vedtagelse	  af	  forslag	  1,	  idet	  det	  omfattes	  i	  §20.3	  heri.	  	  
	  
Forslag	  4:	  §17.2.11	  Rekordbestemmelser	  	  
Forslaget	  blev	  enstemmigt	  vedtaget.	  
	  
8. Bestyrelsen	  fremlægger	  forslag	  til	  budget	  2016,	  herunder	  kontingent	  til	  godkendelse	  
Jakob	  Larsen	  præsenterede	  forslag	  til	  rammebudget.	  For	  Vision	  og	  for	  Skole	  OL	  er	  angivet	  
nettoomkostninger	  for	  at	  synliggøre,	  hvad	  det	  koster	  forbundet	  at	  indgå	  i	  disse	  projekter.	  	  	  
Forhandlinger	  med	  Team	  Danmark	  pågår	  i	  øjeblikket.	  DAF	  søger	  om	  øget	  bevilling,	  hvilket	  
også	  betyder	  en	  øget	  egenfinansiering.	  Forudsætningerne	  for	  uddannelsesområdet	  ændrer	  
sig	  til	  maj	  2016	  med	  udgangen	  af	  Nordea-‐fondens	  støtte	  til	  fastholdelsesprojektet.	  	  
Posten	  ’Dommeraktiviteter’	  henviser	  til	  kapgangsdommere.	  Poster	  benævnt	  ’udvalg’	  bliver	  
tilpasset	  jf.	  vedtagelsen	  af	  ny	  organisationsmodel.	  Endnu	  er	  der,	  relativt	  store,	  poster	  som	  
ikke	  er	  fastlagt,	  og	  de	  sidste	  falder	  først	  på	  plads	  februar	  2016.	  Det	  endelige	  detailbudget	  
bliver	  behandlet	  på	  bestyrelsesmøde	  i	  december.	  	  
Kontingentforslag	  fastholdes	  med	  uændrede	  satser.	  	  
Se	  særskilt	  PP-‐præsentation	  for	  budgetforslag	  2016.	  	  
Rammebudget	  2016	  og	  uændret	  kontingent	  godkendes.	  	  



	  
	  

	  

Dansk Atletik Forbund 
Idrættens Hus, Brøndby stadion 20, 2605 Brøndby 

daf@dansk-atletik.dk +45 4326 2308 

 5 	  

	  	  
9. Valg	  i	  henhold	  til	  DAF’s	  love	  §12	  
Bestyrelse	  
Torben	  Dan	  Pedersen,	  genvalgt	  til	  næstformand	  for	  2	  år	  
Niels	  Kim	  Hjorth,	  genvalgt	  for	  2	  år	  
Henning	  Blok	  Madsen,	  genvalgt	  for	  2	  år	  
	  
Børne-‐ungekomite	  
Anne-‐Line	  Mørch,	  valgt	  for	  2	  år	  
Søren	  Munch,	  bestyrelsesrepræsentant	  
	  
Seniorkomite	  	  
Thomas	  Bøgh,	  valgt	  for	  2	  år	  
Birthe	  Steenberg,	  valgt	  for	  1	  år	  
Annette	  Nørgaard	  Jensen,	  bestyrelsesrepræsentant	  
	  
Masters	  Komite	  
Inge	  Faldager,	  valgt	  for	  2	  år	  
Poul	  Grenaa,	  valgt	  for	  1	  år	  
Karsten	  Munkvad,	  bestyrelsesrepræsentant	  
(Svend	  Lykkemark	  Christensen	  er	  suppleant	  for	  Karsten)	  
	  
Teknisk	  Komite	  	  
Martin	  Roald-‐Arbøl,	  valgt	  for	  2	  år	  
Kirsten	  Bergmann,	  valgt	  for	  1	  år	  
Henning	  Blok	  Madsen,	  bestyrelsesrepræsentant	  	  
Ulrich	  Engmark,	  udpeget	  medlem	  
	  
Appeludvalg	  
Niels	  Kahlke,	  genvalgt	  for	  2	  år	  
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Intern	  revision	  
Peer	  Jensen,	  genvalgt	  for	  2	  år	  
	  
10. Eventuelt	  	  
En	  række	  spørgsmål	  blev	  fremsat,	  og	  søgt	  besvaret.	  	  
Karsten	  afrundede	  det	  formelle	  årsmøde	  og	  meddelte	  at	  næste	  årsmøde	  vil	  blive	  afholdt	  på	  vanlig	  
termin	  ultimo	  oktober.	  En	  stor	  tak	  rettedes	  til	  Willy	  Rasmussen	  for	  indsatsen	  som	  dirigent.	  	  
	  
Årets	  DAF	  priser	  
Herefter	  blev	  det	  tid	  til	  kåring	  af	  årets	  DAF	  forening,	  leder	  og	  arrangør.	  Søren	  Munch	  præsenterede	  
de	  3	  nominerede	  i	  hver	  kategori,	  hvorefter	  forsamlingen	  stemte	  via	  sms:	  	  
Sæby	  IK	  80	  blev	  kåret	  som	  årets	  forening	  2015	  (Nomineret	  var	  IK	  Olympia	  Maribo,	  Helsingør	  IF,	  
Sæby	  IK	  80)	  	  
Jesper	  Breum	  Eriksen	  blev	  kåret	  som	  årets	  leder	  2015	  (Nomineret	  var	  Edith	  og	  Poul	  Toft,	  Jesper	  
Breum	  Eriksen,	  Mads	  Stryhn)	  
Sparta	  blev	  kåret	  som	  årets	  arrangør	  2015	  (Nomineret	  var	  Aarhus	  1900,	  Sparta,	  Tejn	  IF)	  
	  
	  
For	  referat/	  Kirse	  Ellegaard	  –	  5/10	  2015	  
	  
	  


